

Editorial Foreword

Talal Al-Emadi*, Jon Truby

College of Law, Qatar University,
Doha, Qatar

*Email: t.alemadi@qu.edu.qa

We are pleased that *International Review of Law* (IRL) is presenting its third print volume comprising the tenth and eleventh issues published to date, coinciding ten articles and a new leadership team.

We are happy that this volume attracted authors from a variety of countries who shed light – some in Arabic and others in English – on contemporary research questions. We believe the diversity of such submissions helps the aimed-for global initiatives of IRL.

The first paper (Schwabach) of issue ten is a comparative research on real property under the civil codes of Qatar and California. The second paper (Mahasneh) studies the legal regulation of money transfer in Qatar. The third paper (Khan) researches a Bangladeshi case of the non-political caretaker government. The fourth paper (Alomran) investigates the concept of admissibility conditions of a constitutional action in the Islamic judicial system. The fifth paper (Tsadiras) is a showcase of the European ombudsman's paradigm.

The first paper of issue eleven (Nouh) looks into the administrative law rights. The second paper (Hayajneh) examines the legal challenges of digital inheritance. The third paper (Rezig) questions the medical liability of informed consent. The fourth paper (Alaish) reviews the laws and rules of corporate governance. The final paper (Al-Khulaifi) of this issue studies in a comparative approach, the impact of establishing specialized commercial courts in Qatar.

As any journal, IRL needs commitment from the editors, editorial board, the publisher and certainly the contributors. So, without the help of each, we would not have been here sharing with you this volume, which combines both issues ten and eleven.

We hope you will find these articles of use to your research.

[http://dx.doi.org/
10.5339/irl.2016.6](http://dx.doi.org/10.5339/irl.2016.6)

Submitted: 19 January 2016
Accepted: 8 May 2016
© 2016 Al-Emadi, Truby, Licensee
HBKU Press. This is an open
access article distributed under
the terms of the Creative
Commons Attribution license CC
BY 4.0, which permits unrestricted
use, distribution and reproduction
in any medium, provided the
original work is properly cited.

افتتاحية العدد

يسرنا أن نقدم لكم المجلد الثالث من المجلة الدولية للقانون (IRL) الذي يضم العديدين العاشر والحادي عشر ويصدر تحت إشراف قيادة جديدة.

لقد حظي هذا المجلد بمشاركة كتّاب وباحثين من مختلف البلدان، ألقوا الضوء على قضايا بحثية معاصرة في مقالات بعضها باللغة العربية والبعض الآخر باللغة الإنجليزية. ونحن نؤمن أن هذا التنوع في المقالات يحقق هدف المجلة الدولية للقانون في سعيها للريادة العالمية.

في العدد العاشر؛ يتناول البحث الأول لمؤلفه آرون شواباخ دراسة مقارنة حول الملكية العقارية في القانونين المدنيين لقطر وكاليفورنيا؛ بينما تتحدث المقالة الثانية للدكتورة نسرين محاسنة عن التنظيمات القانونية للحوالة في قطر. أما المقالة الثالثة للمحامية الدولية أدبية عزيز خان، فتناقش المسائل القانونية المتعلقة بحكومة تسيير الأعمال غير السياسية في بنغلاديش. وتبحث الورقة الرابعة للدكتور نائل العمران في شروط قبول الدعوى الدستورية في النظام القضائي الإسلامي. وأخيراً تستعرض مقالة الدكتور إكسندروس تساديرس نموذج أمين المظالم الأوروبي.

أما العدد الحادي عشر؛ فيناقش في بحثه الأول للدكتور مهند نوح الحقوق العينية الإدارية، بينما يسلط البحث الثاني للدكتور عبد الناصر هياجنه الضوء على التحديات القانونية المتعلقة بالميراث الرقمي. وفي المقالة الثالثة، يقدم الدكتور موسى رزيق دراسة تحليلية حول المسؤولية الطبية لتبصير المريض، في حين تتناول المقالة الرابعة للدكتور الصالحين العيش القوانين واللوائح التي تخص حوكمة الشركات. أما الورقة الأخيرة للدكتور محمد الخليفي، فتبحث في دراسة مقارنة ما يترتب على استحداث محاكم تجارية متخصصة في دولة قطر.

ولولا جهود القائمين على المجلة الدولية للقانون من محررين وهيئة تحرير ودار نشر وباحثين وتفانيهم، لما كان هذا المجلد الذي نضعه بين أيدي قرائنا أمليين أن يجدوا في محتواه زاداً ونبراساً يهتدون به في بحوثهم.